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PROTOKÓŁ nr III/10  
 
z III  sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 30 grudnia 2010 roku w godz. od 1200 – 1340 
w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Adama Mickiewicza 5.    
 

III  sesja Rady Miejskiej Żerkowa została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity z 2001 r. Dz. U. nr 142, poz. 1591 ze 
zmianami). 
W sesji uczestniczyło 15 radnych na ogólny stan 15 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 

 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi gminy Żerków   
Lista obecności stanowi załącznik nr  2  do niniejszego protokółu. 
oraz: 

2.   Jacek Jędraszczyk    - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków 
3. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy Żerków 
4. Przedstawiciele mediów:  - „Gazeta Jarocińska”, Życie Jarocina 

Porządek obrad III sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z  zaproszeniami i materiałami sesyjnymi 
przekazano  radnym w dniu 23 grudnia 2010 r. na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady 
Miejskiej Żerkowa. 
 
Punkt l - Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Pan Grzegorz  Andraszak o godz. 1200 otworzył III 
sesję Rady Miejskiej.  Powitał Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, sołtysów i radnych oraz 
przedstawicieli lokalnych gazet i pracowników Urzędu. 
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, tak więc Rada jest władna 
podejmować prawomocne uchwały. 
 
Punkt 3 - Przedstawienie porządku obrad sesji. 
Przewodniczący przedłożył propozycję porządku obrad III sesji Rady Miejskiej Żerkowa  
w następującym brzmieniu: 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad II Sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  I i II sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

a) ustalenia stawek zwrotu kosztów podróży służbowej radnego Rady Miejskiej, 
b) wykonywania zadania z zakresu administracji rządowej polegającej na wspólnej 

realizacji prac konserwacji cieku wodnego Kanał Ulgi I, 
c) przekształcenia Zakładu Aktywności Zawodowej w Żerkowie w samorządowy 

zakład budżetowy, 
d) uchwalenia programu współpracy gminy Żerków z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na lata  
2011 - 2015 

e) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2011, 
f) ustalenia zasad na jakich radnym Rady Miejskiej Żerkowa przysługuje dieta, 
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g) zmiany uchwały w sprawie powołania stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa, 
h) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa, 
i) wprowadzenia zmiany do budżetu na rok 2010. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.   
10. Zamknięcie obrad sesji.                                                                   

 
Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” powyższy porządek obrad. 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 
 
Punkt 4 - Przyjęcie protokołu z obrad  III sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokółu z poprzedniej sesji 
(bez odczytywania). 
W wyniku głosowania protokół z III sesji  Rady został przyjęty jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” . 
 
Punkt 5 - Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Wojciech Raś – mam pytanie dotyczące kanalizacji Chrzana, I i II etapu, inwestycja ma się 
rozpocząć w przyszłym roku, proszę o odpowiedź, jak sieć kanalizacyjna będzie przebiegać, 
w której części Chrzana,  kiedy w jakich miesiącach inwestycja będzie realizowana?  Radny 
wnioskował również o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami przed realizacją inwestycji  
w celu przedyskutowania tematu kanalizacji. Uważał, że mieszkańcy powinni się spotkać, 
powinni być poinformowani o kosztach,  jak będzie przebiegać sieć kanalizacji i czy wszyscy 
mieszkańcy będą do niej podłączeni, czy też będą budowane oczyszczalnie przydomowe. 
 
Punkt 6 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na III sesji Rady Miejskiej       

Żerkowa. 
Powyższe sprawozdanie przedstawił przewodniczący Rady Pan Grzegorz Andraszak na podstawie 
materiałów opracowanych dla radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag, stanowi załącznik  
nr 4 do protokółu. 
 
Punkt 7 - Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  
 

a) ustalenia stawek zwrotu kosztów podróży służbowej radnego Rady Miejskiej, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności  
15 radnych na sali  w trakcie głosowania.  
Uchwałę Nr III/8/10 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie ustalenia 
stawek zwrotu kosztów podróży służbowej radnego Rady Miejskiej przyjęto jednogłośnie: 15 
głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 
/Uchwała Nr III/8/10  stanowi  załącznik nr 5 do protokółu /. 
 

b) wykonywania zadania z zakresu administracji rządowej polegającej na wspólnej 
realizacji prac konserwacji cieku wodnego Kanał Ulgi I, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Radny Benedykt Bocian zgłosił wniosek formalny o wygodniejszą, siedzącą formę prowadzenia 
sesji przez Przewodniczącego. 
Przewodniczący odmówił i nadal prowadził sesję na stojąco. 
Wobec braku uwag do treści projektu uchwały przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu 
uchwały w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania. 
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Uchwałę Nr III/9/10 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie wykonywania 
zadania z zakresu administracji rządowej polegającej na wspólnej realizacji prac konserwacji 
cieku wodnego Kanał Ulgi I, przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,  
0 głosów „wstrzymujących się” 
/Uchwała Nr III/9/10  stanowi  załącznik nr 6 do protokółu /. 
 

c) przekształcenia Zakładu Aktywności Zawodowej w Żerkowie w samorządowy 
zakład budżetowy, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Radny Janusz Szóstek – czy statut ZAZ został generalnie zmieniony i czy zakład będzie działał 
jak do tej pory? 
Burmistrz odpowiedział , że zakład będzie działał na tych samych zasadach w oparciu o statut,  
a w treści Statutu dokonano zmian zapisu nazwy zakładu na Samorządowy Zakład Budżetowy 
„Promyk” w Żerkowie. 
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały  
w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania.   
Uchwałę Nr III/10/10 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie 
przekształcenia Zakładu Aktywności Zawodowej w Żerkowie w samorządowy zakład 
budżetowy, przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” 
/Uchwała Nr III/10/10  stanowi  załącznik nr 7 do protokółu /. 
 

d) uchwalenia programu współpracy gminy Żerków z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na lata  
2011 – 2015, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności  
15 radnych na sali  w trakcie głosowania. 
Uchwałę Nr III/11/10 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia 
programu współpracy gminy Żerków z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na lata 2011 – 2015, przyjęto jednogłośnie: 15 
głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 
/Uchwała Nr III/11/10  stanowi  załącznik nr 8 do protokółu /. 
 

e) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2011, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. Plan Pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2011 
przedstawił przewodniczący komisji Bogdan Bożejewicz. 
Radni nie wnieśli uwag do planu pracy Komisji Rewizyjnej, wobec czego przystąpiono do 
głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania.   
Uchwałę Nr III/12/10 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2011, przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 
/Uchwała Nr III/12/10  stanowi  załącznik nr 9 do protokółu /. 
 

f) ustalenia zasad na jakich radnym Rady Miejskiej Żerkowa przysługuje dieta, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Radna Barbara Królak – na II sesji radny Pan Andrzej Stachowiak poddał inicjatywę, że można 
dietę radnego przekazać na dzieci, bądź biedniejsze rodziny, czy też osoby niepełnosprawne, czy 
jest to aktualna sprawa i jak ona wygląda  formalnie od strony prawnej? 
Przewodniczący – od strony prawnej, radny jest zobowiązany odebrać dietę, natomiast 
cokolwiek  z nią zrobi leży w jego gestii. Dlatego Pani może przeznaczyć dietę na określony cel. 
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Radna Barbara Królak – chcę przekazać moją dietę na rzecz osób potrzebujących, w moim 
rejonie jest kilka osób niepełnosprawnych, potrzebujących, są rodziny bardzo biedne i choć to 
niewielka kwotach to chciałabym nią wesprzeć te osoby. 
Burmistrz – proponuję zwrócić się do miejscowej opieki społecznej, ponieważ są najbardziej 
zorientowani w potrzebach mieszkańców gminy. 
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały  
w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania.  
Uchwałę Nr III/13/10 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie ustalenia 
zasad na jakich radnym Rady Miejskiej Żerkowa przysługuje dieta, przyjęto jednogłośnie: 15 
głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 
/Uchwała Nr III/13/10  stanowi  załącznik nr 10 do protokółu /. 
 

g) zmiany uchwały w sprawie powołania stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Wyjaśnił, że na wniosek 
radnego Pana Andrzeja Stachowiaka przygotowano projekt uchwały dotyczący zmiany nazwy 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności  
15 radnych na sali  w trakcie głosowania,   
Uchwałę Nr III/14/10 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie powołania stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa, przyjęto jednogłośnie: 
15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 
/Uchwała Nr III/14/10  stanowi  załącznik nr 11 do protokółu /. 
 

h) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Przewodniczący poprosił przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o przedstawienie 
planów pracy komisji na rok 2011. 
Przewodniczący  Komisji Planowania i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy  
z Zagranicą Pan Benedykt Bocian przedstawił plan pracy komisji na rok 2011.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego Pan Janusz Szóstek  przedstawił plan pracy komisji na rok 2011. Podkreślił, że 
jeżeli będą jakieś tematy, problemy do omówienia  ze strony radnych, czy też sołtysów to bardzo 
prosi o przedstawienie komisji, która je rozpatrzy.  
Radny Wojciech Raś –  w punkcie trzecim planu jest omówienie regulaminu wynagradzania 
nauczycieli, dla mnie jest to dziwne, aby  Komisja R,OŚ,BiZK omawiała taki temat, który jest  
w planie komisji oświatowej? 
Radny  Janusz Szóstek – będzie wspólne posiedzenie komisji, na którym zostanie omówiony   
regulamin wynagradzania nauczycieli w obecności dyrektorów szkół. 
Radny Wojciech Raś przyjął wyjaśnienie. 
Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie najpierw Plan Pracy 
Komisji Planowania i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy  
z Zagranicą na rok 2011, który radni przyjęli jednogłośnie (15 głosów „za”), następnie 
przegłosowano Plan Pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa  
i Zarządzania Kryzysowego na rok 2011, radni przyjęli jednogłośnie (15 głosów „za”)  
w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania.   
Uchwałę Nr III/15/10 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie 
zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa, przyjęto jednogłośnie: 15 
głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”  
/Uchwała Nr III/15/10  stanowi  załącznik nr 12 do protokółu /. 
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i) wprowadzenia zmiany do budżetu na rok 2010, 
Skarbnik gminy Pani Bronisława Rogacka przedstawiła projekt zmian do budżetu. Wyjaśniła, że 
po dokonanych zmianach plan dochodów i wydatków ogółem wzrośnie o kwotę 203.863,- zł. 
Budżet po zmianach:  

• dochody    30.848.668,25 zł 
• wydatki    38.987.650,05 zł 

W związku z tym dochody bieżące będą wynosić 30.020.608,25 zł, a dochody majątkowe  
828.060,-    zł. 
Natomiast dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych  
5.610.857,- zł, a dotacje celowe otrzymane z powiatu na zadania bieżące realizowane na 
podstawie porozumień (umów) to kwota 175.000,- zł,  
Środki na finansowanie wydatków na realizację zadań  z udziałem środków Unii Europejskiej to 
kwota 956.921,25  zł 
 

Wydatki bieżące przyjęto w wysokości 29.584.177,37 zł, a wydatki majątkowe w kwocie 
9.403.472,68- zł i wydatki inwestycyjne  w wysokości 8.801.978,41- zł. 
Wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych 
ustawami ustalono w wysokości 5.610.857,- zł.  
Wydatki na realizację zadań wspólnych realizowanych w drodze umów lub porozumień  
z innymi j.s.t. w wysokości 175.000,- zł. 
Wydatki na programy finansowe z udziałem środków Unii Europejskiej  przyjęto w kwocie 
5.597.393,98 zł.     
Przyjęto dochody z tytułu wydawanych zezwoleń  na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 
128.016,- zł, przeznaczając na zwalczanie narkomanii kwotę 2.550,- zł oraz 129.466,- zł na 
przeciwdziałanie alkoholizmowi. 
Określono także plan przychodów – 1.911.482,- zł  i wydatków – 1.967.329,- zł dla zakładu 
budżetowego. 

Skarbnik Gminy uzasadniając wprowadzone zmiany do budżetu na rok 2010 wyjaśniła, 
że analizując budżet po stronie dochodów w miesiącu grudniu tego roku są pozycje dochodowe 
bez planu oraz znacznie większe dochody niż planowano. 
Dlatego  wprowadza się plan w poszczególnych podziałkach klasyfikacji budżetowej, 
zwiększając dochody własne o kwotę 97.627,- zł, w tym 8.016,- zł to dochody za wydane 
zezwolenia na sprzedaż alkoholu. 
 Wojewoda Wielkopolski  zwiększył plan dotacji celowej o kwotę 10.813,- zł, łagodząc 
wydatki dotyczące akcji przeciwpowodziowej oraz zmniejszył plan dotacji celowej o kwotę 
2.316,- zł w dziale „Opieki Społecznej” rozdz. 85219. 
Zwiększony został plan w dziale 852 Pomoc Społeczna o kwotę 60.000,- zł na sfinansowanie 
świadczeń socjalnych i 37.739,- zł na dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych. 
  

Dokonano również zmian po stronie wydatków na rok 2010. 
Dział 010- Rolnictwo – zmniejsza się plan na zakupach, a zwiększa się na zakup energii dla   

hydroforni i wpłatę na rzecz izb rolniczych – ogółem zmniejsza się plan o 60.000,- zł. 
Dział 600- Transport- przesunięcia w rozdz. 60014 i 60016 między usługami, zakupami  

i remontami na drogach. Zwiększa się plan o 86.456,- zł na wydatki związane  
z usuwaniem śniegu, gołoledzi na drogach gminnych i zakup rur na przepusty 
drogowe. 

Dział 700- Gospodarka mieszkaniowa- zwiększa się plan o kwotę 37.000,- zł na remont 
mieszkań w budynku komunalnym w Żerkowie przy ul. Targowisko 13, na wymianę 
okien w budynku socjalnym przy ul. Kolejowej 5 oraz na przystosowanie lokalu 
mieszkalnego dla rodziny pogorzelców.  

Dział 750- Administracja publiczna- dokonuje się przesunięć w ramach danego działu. 
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Dział 754- Bezpieczeństwo publiczne- zwiększa się plan o 13.300,- zł na wydatki dotyczące 
utrzymania jednostek OSP. 

Dział 801- Oświata- przeniesienie wolnych środków na wydatki jak opłaty za gaz, energię, 
pozostałe usługi. 

Dział 851- Ochrona zdrowia- zwiększa się wydatki o kwotę dochodów – 8.016,- na 
przeciwdziałanie alkoholizmowi. 

Dział 852- Opieka społeczna- przesunięcia w rozdz. 85203 w ramach rozdziału, a w rozdz. 
85212 zmniejsza się plan na wydatkach rzeczowych a zwiększa o 1.000,- zł na 
wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń oraz 1.405,- zł na wypłatę dodatków 
mieszkaniowych.  

Skarbnik Gminy w tym punkcie wyjaśniła, że jeżeli chodzi o wynagrodzenie dla pracowników 
Opieki społecznej, to jeżeli Wojewoda zwiększył plan na działalność opieki społecznej, 

świadczenia rodzinne, to jest odpis 3 % na obsługę tych zadań i związku z tym 
zwiększa  się o 1 %  wynagrodzenie w tej podziałce klasyfikacji budżetowej. 

 Następnie zmniejsza się plan o 3.000,- zł na usługach opiekuńczych i 8.000,- zł plan 
w rozdz. 85295, a zwiększa się plan w rozdz. 85219 na zakup zestawu 
komputerowego oraz zakup „serwera”. 

Dział 853- Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej zmniejsza się plan dotacji o kwotę 
12.350,- zł dla Zakładu Aktywności Zawodowej. Przesunięcia związane z realizacją 
projektu „Przedszkolaki na start”. 

Dział 900- Gospodarka komunalna i ochrona środowiska- przesunięcia i zwiększenie o kwotę 
19.600,- zł na wydatki związane z zakupem paliwa, części zamiennych do sprzętu  
i pojazdów mechanicznych oraz zakup pojemników na piasek. 

Dział 921- Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego- zmiany w ramach rozdziału zmniejsza 
się plan na remontach, a zwiększa się plan na zakup książek i akcesoriów 
komputerowych. 

Dział 926- Kultura fizyczna i sport- zwiększa się plan o kwotę 3.200,- zł na opłacenie 
rachunków za przewóz młodzieży na zawody sportowe. 

Skarbnik Gminy podkreśliła, że powyższe zmiany są niezbędne w celu prawidłowego 
wykonania budżetu. 
Radna Barbara Urbańska – do załącznika Nr 2, w dziale 600 rozdz. 60014 – Drogi publiczne  
i powiatowe, w projekcie uchwały chodzi o przesunięcia, kwota jest znaczna, chciałabym 
wiedzieć czego ona dotyczy? 
Skarbnik Gminy – w wyniku zawartego porozumienia ze Starostwem Powiatowym otrzymano 
do budżetu kwotę 95 tys. zł na drogi powiatowe przeznaczając je na usługi remontowe – ul. 
Kościelna § 4270. Po przetargu koszt  wykonania ul. Kościelnej był mniejszy niż pierwotnie 
zakładano, a więcej wydano środków na zakup soli, piasku, tablic informacyjnych, w związku  
z tym przesunięto środki z remontu na zakupy w ramach rozdziałów klasyfikacji budżetowej. 
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały  
w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania.   
Uchwała Nr III/16/10 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie  
wprowadzenia zmiany do budżetu  na rok 2010, została przyjęta większością: 14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”; 1 głos „wstrzymujący się” 
Uchwała  Nr III/16/10  stanowi  załącznik nr 13 do protokółu /. 
 
Punkt  8 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
W tym punkcie porządku obrad sesji, radny Zdzisław Paluszkiewicz z Brzóstkowa odczytał 
wniosek, po czym przekazał Przewodniczącemu. Wniosek dotyczył prośby o wystąpienie 
Burmistrza do WZIR-u w celu udrożnienia starej odnogi Lutyni. Radny uzasadnił wniosek tym, że 
woda rzeki zalewa pola i łąki, co uniemożliwia użytkowanie tych gruntów. Koryto rzeki od lat nie 
była czyszczone i z tego względu straty ponoszą okoliczni rolnicy i spółka Skarbu Państwa. 
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Wniosek został podpisany przez radnego, sołtysa Franciszka Borutę i prezesa Zarządu Sylwestra 
Karlińskiego  Gospodarstwa Rolnego Spółka z o.o. w  Raszewach. 
Radny Jan Barański z Dobieszczyzny – czy jest możliwość wycięcia krzewów i oczyszczenia 
rowu przez mieszkańca Dobieszczyzny, który się do mnie zgłosił? 
Burmistrz – jeżeli chodzi o oczyszczenie rowów  należy wskazać które i przy jakich działkach, 
ponieważ osoba wycinająca krzewy może usunąć drzewo rosnące przy działce sąsiada i mogą być 
niepotrzebne komplikacje. Dlatego nie należy wykonywać prac nie mając decyzji o wycince 
drzew i uzgodnionego zakresu robót. Burmistrz podkreślił raz jeszcze, że jest taka możliwość, ale 
po uzgodnieniach i przy pomocy zainteresowanych rolników, a gmina może w tych działaniach 
pomóc.  
Burmistrz przyjął to, co przedstawił radny Zdzisław Paluszkiewicz i obiecał, że będzie w  tej 
kwestii  działał. Wyczyszczono już rów w Brzóskowie, który działa, ale jest on niżej niż poziom 
wody w Lutyni. Dlatego działa jako rów pochłaniający i odparowujący, ale nie spełnia roli 
odprowadzenia wód. Burmistrz uważał, że właściciele tych terenów powinni przystąpić do 
radykalnych działań, aby uporządkować gospodarkę wodną, ponieważ przestała funkcjonować 
melioracja i przepustowość wód. Firmy melioracyjne robią nie to co trzeba, tylko ratują się jak 
mogą, a my zaczynamy się topić. W Dobieszczyźnie jest wylew w kierunku na Grab, rowy pełne, 
brak odpływu z uwagi na płytkie lub zaorane rowy. Takich sygnałów jest więcej. Burmistrz 
podkreślił, że ten temat będziemy starać się wspólnie  zrealizować. 
Burmistrz odpowiadając na pytanie radnego Wojciecha Rasia przekazał mapę poglądową 
realizacji inwestycji. Uważał, że wszyscy mieszkańcy Chrzana wiedzą jak będzie przebiegała sieć 
kanalizacji, ponieważ projektanci chodzili do każdego z mieszkańców, aby uzyskać  zgodę na  
wejście na dany grunt. Pierwszy etap kończy się kanalizacją  drogi od Lasek, dochodzącej do ulicy 
Długiej oraz ul. Leśnej w kierunku do szkoły i od ul Długiej w kierunku rowu (łącznik).  Drugi 
etap kanalizacji to część zaznaczona kolorem niebieskim, na którą jest dokumentacja, ale jeszcze 
nie ma środków finansowych. Gmina ogólnie ma możliwość uzyskania na ten cel 4 ml zł, do 
wykorzystania pozostało 1.300 tys., ale żeby uzyskać te środki gmina musi wziąć udział  
w konkursie, którego jeszcze nie ogłoszono. Wniosek radnego dotyczący spotkania mieszkańców, 
jeżeli takie spotkanie będzie celowe, to będziemy robić. Burmistrz uważał, że nie ma sensu  robić 
spotkania, żeby robić. Roboty są przerwane, ale dalej będą realizowane. Burmistrz przekazał 
radnemu mapę przedstawiającą plan realizacji sieci kanalizacji w miejscowości Chrzan  
z podziałem na dwa etapy. Podkreślił, że całość dokumentacji jest do wglądu w tutejszym 
Urzędzie. 
 
Punkt  10 – Wolne głosy, wnioski, komunikaty. 
Radna Barbara Królak zwróciła się z pytaniem odnośnie melioracji i rowów. Podkreśliła, że 
Przybysław jest szczególną wsią i okazuje się , że wszystko należy do Agencji Rolnej. Są rowy, 
które są zarośnięte i nie czyszczone. Kiedyś od mleczarni pięknie wyczyszczony rów biegł do 
Lutyni, teraz jest zarośnięty. Czy my jako radni, czy jako gmina wystąpimy do agencji, żeby to 
zrobiła, czy to są ich rowy, czy to jest ogólnie nasze? 
Burmistrz – precyzyjnie na to pytanie nie odpowiem. Kiedyś PGR rowy czyścił, teraz jest 
dzierżawca, który czerpie z dzierżawy korzyści. Burmistrz zobowiązał się sprawdzić czy to nie 
należy do obowiązków dzierżawcy. 
Radny Benedykt Bocian – niekoniecznie, corocznie Prezes Spółki Wodnej z Jarocina spotyka się 
z Prezesem Karlińskim i ustalają na dany rok  zakres prac dotyczący urządzeń wodno -
melioracyjnych. 
Burmistrz – być może ustalają prace dotyczące melioracji, która jest na terenie gospodarstwa, ale 
ten rów jest przy drodze powiatowej i dlatego jest zaniedbany. Przejechać przez Przybysław 
podczas roztopów jest bardzo trudno i nie należy do przyjemności. Burmistrz podkreślił, że 
wyjaśni do kogo należą te cieki wodne. 
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Radny Andrzej Stachowiak – zaproponował, aby na kolejne wspólne spotkanie Komisji zaprosić 
WZIR i dzierżawców gruntów. Niech się wytłumaczą do kogo należą niektóre bardzo 
zaniedbane rowy. 
Radny Wincenty Bogaczyk –  poruszono dwie różne sprawy. Raszewy współpracują i zlecają 
czyszczenie rowów, a Przybysław przez szereg lat nic nie robił. 
Radny Andrzej Stachowiak – tak, z tym się zgodzę, ale my tego tematu nie poruszaliśmy,  
a należy pamiętać, że ubiegłe lata były latami suszy i o rowach wszyscy zapomnieli, a w tej 
chwili są bardzo potrzebne. Uważał, że cały obowiązek czyszczenia rowów nie powinien 
przechodzić na ręce gminy. 
Radna Maria Sołtysiak – czy w sprawie czyszczenia rowów przy drogach powiatowych gmina 
będzie interweniowała, czy radny  lub sołtys z danej wsi będzie musiał o to zabiegać? 
Burmistrz – może to przebiegać dwutorowo i z Urzędu i z danej miejscowości, aby uzyskać 
pożądany efekt. Ktoś może pomyśleć, że  na punkcie rowów mamy zboczenie. Jednak to, co się 
dzieje to poważny problem i duże zagrożenie. 
Radny Wincenty Bogaczyk -  chcę radnym przypomnieć, że jak zrobiło się mokro, to robi się 
larum, aby udrożnić rowy i ma to zrobić gmina. My to robimy corocznie tj.: Bieździadów, 
Chrzan, Pawłowice, Laski, Stęgosz, Żerków, spółka  Raszewy, Brzóstków i niezależnie od tego, 
czy jest sucho, czy  mokro. Płacimy składki od 1ha 24 zł do spółek wodnych. Część środków 
dostajemy z gminy i z wojewódzkiego funduszu  niedopuszczając do tego, aby olszyny rosły na 
rowie melioracyjnym.   
Radny Andrzej Stachowiak – nasze rowy też są czyste, ale my mamy problem z takim małym 
zwierzęciem jak bober, który żeruje i buduje swoje siedliska tworząc zatory. 
Radny Wincenty Bogaczyk – co Pan tu opowiada. Co to są za rowy. One dopiero od Żernik są 
czyste, jak je w ubiegłym roku wyczyścili. 
Radny Andrzej Stachowiak – w tym roku była powódź, gmina pomogła, ale my staraliśmy się 
wszystkimi siłami rowy udrożnić. 
Radny Janusz Szóstek – radny mówi, że ma takie ładne i eleganckie rowy, problem jest w tym, 
że powodzi nie będzie w Bieździadowie i nie będzie  w Stęgoszy, bo tam są grunty meliorowane, 
a nie ma ich w Komorzu, Chwałowie, Żernikach i nie będzie takiego samego problemu. Główny 
rów, który zaczyna się od Miniszewa  - Kanał Żerniki i Kanał Ulgi- właściciela tego rowu nie 
potrzeba ustalać, bo jest nim WZIR, który ostatnią inwestycję na tym rowie prowadził 32 lata 
temu. Wszystkie mediacje prowadzone ze WZIR-em zawsze kończyły się  brakiem środków na 
realizację zadania. 
Radny Wincenty Bogaczyk – dużo większy jest ten ciek od tego w Stęgoszy, którego 
utrzymujemy ze wspólnych składek? 
Radny Janusz Szóstek – dwa razy większy. 
Radny Wincenty Bogaczyk – rowy w Bieździadowie, Chrzanie, Laskach, Stęgoszy  
i Pawłowicach są drożne, a wy zaniedbaliście swoje. 
Radny Janusz Szóstek – jak my zaniedbaliśmy, spółka wodna to coś innego niż WZIR. Proszę 
zobaczyć na rzekę Lubiankę przez kogo jest zaniedbana przez rolników, czy przez dzierżawcę 
stawów, który spiętrzył wodę na długości 2 km i Lubianka nie płynie swoim korytem tylko po 
łąkach rolników. Najgorsze jest to, że kiedyś ten ciek wodny należał do spółek wodnych. Płynie 
tam duża ilość wody. Dlatego chodzi o to, żeby gmina w tym uczestniczyła nawet od strony 
formalno-prawnej, aby rolnik mógł wejść na rów i wyciąć drzewo nie ponosząc z tego tytułu 
konsekwencji. 
Burmistrz – to są dwa tematy. 
Radny Bogaczyk Wincenty – to my przestaniemy płacić i niech nam gmina wszystko zrobi. 
Radny Janusz Szóstek – wy macie grunt meliorowany a my nie. 
Radny Wincenty Bogaczyk – Wasze  zaniedbania polegają na tym, że od tego WZIR-u nie 
wymagaliście niczego przez poprzednie lata. 
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Radny Janusz Szóstek – myślałem, że radny ma inny obraz na tą sprawę. Zaprosimy kogo trzeba 
i przedstawimy te wszystkie interwencje, bo może oni złośliwie z tej strony gminy nie chcieli 
robić, tylko robili z drugiej strony. 
Przewodniczący przerwał dyskusję uważając, że do tematu należy podejść poważnie, ale o tym 
należy mówić na komisjach, gdzie zostanie wypracowane wspólne stanowisko. 
Przewodniczący zmieniając temat dyskusji zapytał czy ktoś z sołtysów pragnie zabrać głos? 
Sołtys Brzóstkowa Franciszek Boruta – bardzo mnie to cieszy, że tak rozgadaliście się na 
początku kadencji i że interesuje Was cała gmina. Dużo problemów jest, ale uważam, że przy 
wspólnych działaniach będzie można je rozwiązać. Na swojej wsi zrobiłem co powinienem, 
drogi zostały odnowione, rowy wykopane, jeden  rów wykopałem samodzielnie. 
Sołtys w imieniu sołtysów złożył życzenia świąteczne i noworoczne. Żebyście byli zdrowi, bo 
jak będzie zdrowie, to wszystko pójdzie dobrze. Życzę Burmistrzowi zdrowia, żeby był z nami  
i mógł w tej kadencji wiele wykonać dla gminy.. 
Sołtys Raszew Halina Marecka – w imieniu Rady Sołeckiej dziękuję za wszystkie prace, które 
zostały wykonane przez  pracowników Urzędu na terenie Sołectwa Raszewy. Dziękuję za 
ożywiony Internet, jest to wspaniała sprawa, dziękuję bardzo. 
Sołtys Szczonowa Marian Urbaniak - dziękuję Panu Burmistrzowi i Radzie oraz byłej Radzie za 
to,  co zostało zrobione w Sołectwie Szczonów: za drogę, przydomowe oczyszczalnie, naprawdę 
było bardzo dużo zrobiono i proszę, żeby mieć na uwadze wał i przepust na Lutyni. Będąc przy 
głosie zwrócił uwagę na samochód stojący na ulicy Mickiewicza w Żerkowie. Podkreślił, że ten 
samochód  stoi od pół roku zasypany śniegiem i blokuje drogę, czyżby nie miał właściciela? 
Burmistrz – odpowiedział, że ma właściciela. 
Przewodniczący w imieniu Rady złożył wszystkim serdeczne życzenia świąteczne życząc, 
wszelkiej pomyślności, zdrowia. Podkreślił, że przede wszystkim zdrowia, bo to jest rzecz 
podstawowa. Jeżeli mamy zdrowie, to reszta nam się jakoś układa. Pozostałe rzeczy generalnie 
może zależą od nas, natomiast ze zdrowiem bywa różnie, jeżeli ono dopisuje, to człowiek czuje 
się dobrze i wtedy plany swoje realizuje. Życzę Państwu w nadchodzącym Nowym Roku 2011 
wiele szczęścia, wiele pomyślności, a nam tu razem wspólnych, owocnych obrad.  
Przewodniczący poinformował, że po oficjalnej części - zakończeniu obrad. Zapraszam Państwa 
na symboliczną lampkę szampana oraz informuję, że Pan Burmistrz zaprasza wszystkich na 
Kręgielnię, w tej chwili MCT przygotowuje się do jej otwarcia. Serdecznie zapraszam wszystkich 
Państwa do zwiedzania tego obiektu. 
Burmistrz – wyjaśnił, że formalnie Kręgielnię będzie można otworzyć po czternastu dniach od 
dnia dzisiejszego, mamy kwit pozwolenie na użytkowanie, ale jeszcze decyzja musi się 
uprawomocnić. Będziemy się starali, może uda nam się wcześniej, bo każdy dzień powinien już 
pracować. Żeby w tym czasie, kiedy dzieci będą miały wakacje zimowe mogły korzystać  
z obiektu, żeby już przynosił korzyści. Kręgielnię warto zobaczyć, zapraszam serdecznie na 
obiekt do MCT. 
 
Punkt  11 – Zamknięcie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za 
udział i zakończył o godz.1340 III sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
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